
Svētku "Cēsis 817" laikā būtiski samazinājies
atkritumu daudzums

Gan mēs paši, gan apkārtējā vide ir ieguvēji no pārdomātas svētku organizēšanas, ko
varam attiecināt arī uz Cēsu pilsētas svētku ''Cēsis 817'' svinēšanu. Dati no ZAAO
apliecina, ka, lai arī apmeklētāju skaits bijis ievērojams, mēs esam panākuši būtisku
progresu atkritumu samazināšanā.

Salīdzinot  2019.gada  svētkus,  kas  norisinājās  pirms  Covid-19  pandēmijas,  ar
2023.gada svētkiem, kas bija pirmie pilna mēroga svētki kopš pandēmijas beigām,
varam novērot izteiktu atšķirību. Abus šos svētkus apmeklēja ievērojams cilvēku skaits,
taču 2019.gadā atkritumu apjoms sasniedza 77,2 kubikmetrus, savukārt 2023.gadā
atkritumu daudzums ir samazinājies gandrīz trīs reizes – līdz 27,3 kubikmetriem.

Nenoliedzami  būtiska  loma  atkritumu  mazināšanā  ir  uzņēmēju  un  apmeklētāju
iesaistei. Izsakām pateicību ikvienam, kuri iesaistījās depozītglāžu sistēmā, kā rezultātā
ievērojami samazinājās vienreizlietojamo plastmasas produktu izmantošana. Tāpat arī
pasakāmies  svētku  apmeklētājiem  par  atbildīgu  rīcību  un  iesaisti  atkritumu
samazināšanas  iniciatīvās.



''Cēsis 817''  ir  pierādījums tam, ka efektīvi  organizējot,  mēs varam svinēt ne tikai
svētkus, bet arī rūpēties par mūsu vidi.

Cēsu novada pašvaldība allaž ir iestājusies par zaļāka dzīvesveida popularizēšanu. To
apliecina gan 2019.gadā parakstītais memorands ar biedrību ''Zaļā brīvība'', kas iezīmē
virzienu kļūšanai par bezatkritumu pašvaldību, gan šovasar parakstītais memorands ar
Latvijas Dabas fondu, kas ir nozīmīgs solis, strādājot pie pirmā bioreģiona izveides, jo
viens no bioreģiona pamatprincipiem ir atkritumu mazināšana un resursu apritīgums.


